
Sitno, 30 kwietnia 2010 roku

ST - 0043/V/44/2010

Protokół Nr XLIV/2010
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 30 kwietnia 2010 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie Uchwał:

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Jarosławcu (droga),
- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Sitnie (droga),
- w zmiany wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy oddania nieruchomości w użytkowanie
   wieczyste oraz nabycie budynku w Czołkach,
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2010 rok,
- w sprawie rozpatrzenia sprawozdania Wójt Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2009 rok 
   i udzielenia absolutorium z tego tytułu.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Pawlicha Bogdan
13. Szajnoga Marek
14. Tukiendorf Edward
15. Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XLIV Sesji  Rady  Gminy  w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk, sołtysów z terenu Gminy oraz Panią Stanisławę Skwarek.
Następnie Przewodniczący poprosił zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy 
ofiary katastrofy lotniczej w Smoleńsku.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając  czy 
są do niego uwagi oraz proponując, by w pierwszej kolejności udzielić głosu Pani 
Skwarek.
Pan Wójt poinformował o dodatkowych zmianach w budżecie, które zostaną rozdane 
Radnym na sesji.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  proponowany  porządek  obrad 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie  Pani  S.  Skwarek  odczytała  tekst  przeprosin  Radnego  Pana  Janusza 
Brzozowskiego: “Przepraszam Pana Janusza Brzozowskiego, radnego Gminy Sitno,  
za  to  że  na  zebraniu  w  dniu  6  lutego  2009r.   niesłusznie  posądziłam 
go o przekupstwo i nielegalny obrót mieniem wspólnoty. Przepraszam za naruszenie 
dobrego imienia Pana Janusza Brzozowskiego.
Sygn.akt IC663/09. Skwarek Stanisława. Jarosławiec” 

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  zebranych  o  szkoleniu 
dotyczącym tzw. “małych projektów”. Szkolenie odbędzie się po sesji ok. godz. 14°° 
- 15°°. 

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr XLIV/250/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 kwietnia 2010 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
Projekt Uchwały omówił Pan Wójt.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw 
i 2 głosach wstrzymujących.

2) Uchwała Nr XLIV/251/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 kwietnia 2010 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
Projekt Uchwały przedstawił Pan Wójt.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu 
uczestniczyło 13 Radnych).

3) Uchwała Nr XLIV/252/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 kwietnia 2010 r. 
w sprawie wyrażenia  zgody na rozwiązanie  umowy oddania  nieruchomości 
w użytkowanie wieczyste oraz nabycie budynku.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw 
i 1 głosie wstrzymującym.

4) Uchwała Nr XLIV/253/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 kwietnia 2010 r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010 rok.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw 
i 1 głosie wstrzymującym.

5) Uchwała Nr XLIV/254/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 kwietnia 2010 r. 
w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  Wójta  Gminy  Sitno  z  wykonania 
budżetu za 2009 rok i udzielenia absolutorium z tego tytułu.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Jerzy  Mazurek  odczytał  Uchwałę 
Komisji w sprawie absolutorium oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w  sprawie  wniosku  absolutoryjnego  (dokumenty  te  stanowią  załącznik 
do Protokołu).
Ponadto Pan Jerzy Mazurek stwierdził,  że Komisja nie miała zastrzeżeń do 
wykonania budżetu w 2009 r. jednakże należałoby zwrócić uwagę na deficyt 
budżetowy, który pojawił się po raz pierwszy, gdyż w ubiegłych latach zawsze 
występowała  nadwyżka  budżetowa.  Deficyt  na  koniec  2009  r.  wyniósł 
282.847,09 zł.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  dyskusję  i  zadawanie 
pytań.
Pan  Wójt  wyjaśnił  powody  wystąpienia  deficytu,  tj.  m.in.  zmniejszona 
subwencja  oświatowa,  dotacje  ogólne  i  celowe a  także  dodatkowe wydatki 
nieujęte w pierwotnym budżecie.
Następnie  Pan  Wójt  pokrótce  omówił  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu 
za 2009 rok.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań.
W związku  z  tym,  że  nikt  nie  zadawał  pytań  Przewodniczący  poddał  pod 
głosowanie Uchwałę w sprawie wykonania budżetu za 2009 r.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za, 
0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.
 

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas.
Poruszone zagadnienia:
– funkcjonowanie GSW w Sitnie,
– realizacja zadań gospodarczych, w tym prace przy budowie linii gazowniczej,
– funkcjonowanie OSP – zaproszenie na święto OSP Czołki 02.05.2010 r.,
– podsumowanie wydarzeń kulturalno-sportowych,
– informacja dot. przebiegu dróg krajowych Zamość – Hrubieszów oraz obwodnicy 

Zamościa.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Sekretarz poinformował o planowanej melioracji gruntów w Jarosławcu przez 
PKP i LHS (grunty po lewej stronie drogi powiatowej Sitno – Jarosławiec).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  Stowarzyszenia  w  Jarosławcu 
w sprawie dofinansowania pikniku rodzinnego zaplanowanego na 16 maja 2010 r. 
(pismo stanowi załącznik do protokołu).
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  należy  rozeznać  możliwości  prawne  przekazania 
dofinansowania.
Pan  Janusz  Brzozowski  zaproponował  przekazanie  środków  z  funduszu 
przeciwdziałania alkoholizmowi – np. na wynajęcie wyposażenia.
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Pan Wójt stwierdził, że to nie są duże pieniądze, ale może to być później prawnie 
kwestionowane.
Pan Sekretarz zaproponował zgłoszenie projektu do Leadera – od 5 września będą 
organizowane przez LGD festyny.  Na każdy festyn zarezerwowane jest  7  tysięcy 
złotych.
Pan  Brzozowski  zauważył,  że  nabór  wniosków  w  sprawie  organizacji  festynów 
rozpocznie  się  od  17  maja  natomiast  festyn  w  Jarosławcu  zaplanowany  jest 
na 16 maja.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nieładnie byłoby ze strony Rady Gminy 
gdyby  nie  przekazała  dofinansowania  na  festyn  w  Jarosławcu.  Podanie  trzeba 
pozytywnie rozpatrzyć i przekazać dofinansowanie.
Następnie Przewodniczący zapytał kto jest za przekazaniem 500,-zł na organizację 
festynu w Jarosławcu.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Stanisław Wołoszyn poruszył sprawę wyjazdu sołtysów do Lichenia.
Pani  Janina  Zawada  stwierdziła,  że  jeżeli  nie  można  będzie  dofinansować  tego 
wyjazdu to sołtysi sami go sobie zorganizują.
Pan Sekretarz dodał, że gmina może zapewnić transport swoim autokarem.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  z  Gminnej  Biblioteki 
Publicznej w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego (pismo w załączeniu).
Pan Wójt  wyjaśnił,  że  zmieniono organizację  biblioteki  –  z  referatu na jednostkę 
kultury  i  w  związku  z  tym  obowiązuje  inny  taryfikator  wynagrodzeń.  Nie  ma 
możliwości prawnych wypłaty tzw. „trzynastek”. Być może pod koniec roku uda się 
wygospodarować środki na ewentualne nagrody.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  mogą  się  pojawić  oszczędności  w  ramach  funduszu 
wynagrodzeń np. ze względu na zwolnienia lekarskie.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z Zakładu Energetycznego 
w  Zamościu  w  sprawie  modernizacji  linii  energetycznej  w  Kornelówce  (pismo 
w załączeniu).
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że zostanie  wysłane pismo, żeby to Zakład Energetyczny 
sfinansował wymianę oświetlenia ulicznego.
Następnie  Przewodniczący  odczytał  pismo  z  GOPS  w  Sitnie  w  sprawie  potrzeb 
finansowych w wys. 45.591,20 zł (pismo w załączeniu).
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina ma problemy z utrzymaniem płynności finansowej. 
Potrzebny będzie kredyt w wys. 200.000,-zł, który wójt może zaciągnąć.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo w sprawie liczby radnych wybieranych 
w wyborach samorządowych zaplanowanych na bieżący rok oraz pismo w sprawie 
dofinansowania  Centrum  Wysiedlonych  na  Zamojszczyźnie  (pisma  stanowią 
załącznik do protokołu).
Pan Sekretarz zaproponował przekazanie na budowę pomnika wysiedlonych kwotę 
500,-zł.
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Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  w  głosowaniu  jawnym  przy 
14 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.
Następnie  Przewodniczący  przypomniał  o  terminie  składania  oświadczeń 
majątkowych, który upływa 30 kwietnia.
Pan  Sekretarz  zapytał  czy  Rada  Gminy  podtrzymuje  stanowisko  w  sprawie 
prezentacji  gminy  w  publikacji  z  okazji  20  lat  samorządu.  Potrzeba  będzie 
ok. 2 tyś. zł.
Państwo Radni opowiedzieli  się  za podtrzymaniem stanowiska w sprawie udziału 
gminy w ww. publikacji.
Pan Andrzej Juszczak zgłosił awarię lampy oświetleniowej w Jarosławcu przy posesji 
nr 213.
Przewodniczący Rady Gminy poruszył sprawę dot. sytuacji w zakresie skupu trzody 
chlewnej.  Rolnicy nie mają gdzie sprzedać tuczników. Może należałoby poszukać 
firmy zewnętrznej, która zebrałaby nadwyżkę trzody.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  jest  to  b.  trudny temat  gdyż  kiedyś  już  jedna  firma 
skupowała trzodę i do dziś niektórzy rolnicy nie otrzymali pieniędzy.
Pani Janina Zawada poinformowała, że w Grabowcu skupują trzodę po 2,30 zł/kg.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w związku z trudną sytuacją w rolnictwie 
należałoby rozpatrzyć możliwość zorganizowania strajku – np. w Jarosławcu przy 
drodze krajowej.
Na tym zakończono realizację punktu „Sprawy różne”.

Ad. 8
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XLIII/2010 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
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Następnie Pan Wójt podziękował za przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy za 2009 r. i udzielenie absolutorium.
Ponadto Pan Wójt przedstawił informację nt. wyborów prezydenckich zarządzonych 
na  20  czerwca  2010  r.  oraz  odniósł  się  do  artykułów  prasowych  nt.  zmiany 
przeznaczenia gruntów w Jarosławcu.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:    

Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf

  


